
 Protokół  nr  XVI/12 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu 28 maja 2012r. 
 
1.  Otwarcie  obrad  XVI  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 

06
  Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady XVI Sesji 

Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności  stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 15. 
 
Pani Skarbnik prosiła o ujęcie w programie sesji Uchwały dot. zaciągnięcia pożyczki na 
sfinansowanie deficytu . 
Jest nabór  wniosków na otrzymanie pożyczki 700 tys. zł. Przydział pożyczki  będzie na zasadzie 
konkursu. 
 
M. Tracz – co będzie jeżeli wykonamy zadanie i dopiero po terminie otrzymamy środki? 
 
Pani Skarbnik uważa, że najpierw musi być rozstrzygnięty konkurs, jeszcze nie wiemy czy te 
pieniądze otrzymamy. 
 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za wprowadzeniem tej uchwały do porządku obrad? 
Jednogłośnie głosowano za ujęciem  uchwały do porządku. 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że otrzymała projekt uchwały od p. Tracza, dot. powołania komisji 
doraźnej do spraw współpracy z PGE Gubin w zakresie budowy kompleksu energetycznego na 
terenie Gminy Brody. 
 
M. Tracz uważa, że radni   będą mogli  współpracować z kopalnią i decydować o rozwoju gminy. 
 
E. Bojko spytał czy znaleźli środki w budżecie na funkcjonowanie takiej komisji? 

M. Tracz odpowiedział, że będą pracować społecznie 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu tej 
uchwały. 
Za – głosowało 10 radnych, 4 było przeciwnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Wójt wnioskował o wykreślenie z porządku obrad  uchwały w spr. zmiany wynagrodzenia dla Wójta. 
Startując do wyborów nie oczekiwał apanaży, zadawala go to co ma. 
Wójt prosił o możliwość przesunięcia pkt. Informacje Wójta  na początek, ponieważ o godz. 10 musi 
być na posiedzeniu Łużyckiego Związku Gmin. 
Przewodnicząca Rady  spytała czy radni wyrażają  zgodę na propozycje Wójta? 
Za – głosowało 6 radnych. 9 wstrzymało się od głosu. 
 
B. Bawtro zwrócił uwagę na pkt 13/m – radni nie otrzymali projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za wykreśleniem tego punktu z porządku obrad? 
Za – głosowało 11 radnych, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad z poprawkami został przyjęty wraz ze zmianą 
kolejności , obecnie będzie omówiony pkt  3 informacja Wójta. 
 
2. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt poinformował o swoich działaniach od dnia złożenia informacji do chwili obecnej. 
23.05.2012r. – uczestniczył  w zebraniu Łużyckiego Związku Gmin 
24.05.2012r. był na wystawie w Branitz 
25.05.2012r. uczestniczył w sesji Rady Miejskiej w Lubsku 
26.05.2012r. brał udział w festynie w Tuplicach 
 
T. Żychliński prosił o więcej informacji do pkt 20. 
Wójt – było to spotkanie informacyjne. Uważano, że ustalenie Wojewódzkiego Planu Przestrzennego 
było bezprawne. 
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Z. Bejnarowicz prosi o rozwinięcie pkt 13  
Wójt - uczestniczył w sesji Rady Powiaty poświęconej inwestycji kompleksu wydobywczo 
energetycznego . Pan Cezary Bujak stwierdził, że ta inwestycja nie jest inwestycją strategiczną, 
rządową. 
 
J. Ostapiej  spytał o pkt 17  
Wójt  podpisał umowę partnerską na zagospodarowanie terenu przy moście Lange Brűcke w 
Zasiekach. 
 
T. Żychliński – prosił o więcej szczegółów  dot. pkt 11. 
Wójt – byli w Sejmie . Uczestniczyli w  II Ogólnopolskiej Konferencji Obywatelskiej, której głównym 
problemem  była budowa kopalni. 
 
3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do protokołu ? 

M. Tracz nie ma jego wypowiedzi dot. konieczności powołania komisji Rady przed uchwaleniem 
planu krajowego i wojewódzkiego. 
 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za przyjęciem protokołu z powyższą uwagą. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
4. Informacja  Przewodniczącej Rady  i  Przewodniczących  komisji  o  działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady  
- 11.04.2012r. – brała udział w posiedzeniu Komisji Oświaty 
- 14.04.2012r. – uczestniczyła w posiedzeniu Lubuskiego Stowarzyszenia Sołtysów 
- 16.04.2012r. – była na posiedzeniach Komisji Mienia Komunalnego oraz Komisji Rewizyjnej. 
- 21.04.2012r. – była zaproszona na Powiatowy Festiwal Piosenki Biesiadnej, który odbył się w  
                           Lipinkach Łużyckich, 
- 23.04.2012r. -  uczestniczyła w Warszawie w II Ogólnopolskiej Konferencji Obywatelskiej „ Rozwój  
                           tak – odkrywki – nie, ” 
- 24.04.2012r. -  brała udział w „Przedszkolnym biegu po zdrowie” 
-   3.05.2012r. -  uczestniczyła w uroczystości Święta Konstytucji 3 Maja 
- 14.05.2012r. – była obecna na posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 17.05.2012r. -                       „  - ‘’                  Komisji Oświaty 
- 20.05.2012r. -  uczestniczyła w zawodach wędkarskich o puchar Przewodniczącej rady Gminy. 
- 21.05.2012r. -  brała udział w posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego. 
 
M. Tracz  
-  przewodnicząca mówiła, że w Warszawie była jako osoba prywatna,  
-  dlaczego na posiedzenie Stowarzyszenia sołtysów  nie byli zaproszeni sołtysi? 
 
Przewodnicząca Rady 
-  mówiła, że jechała jako osoba prywatna, ponieważ sama ponosiła wszelkie koszty z tym związane, 
-  na spotkanie Stowarzyszenia sołtysów zaproszono z naszej gminy tylko 2 sołtysów, pojechała  
   Pani Roksana Sowa oraz pani Regina Nowak. 
 
M. Tracz  spytał czego dotyczyło spotkanie przewodniczącej z pracownikami  ZGKiM? 
Przewodnicząca odpowiedziała, że pracownicy poskarżyli się, że nie otrzymują wody w czasie 
upałów. Sprawę przekazała kierownikowi. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty p. J. Falkiewicz stwierdziła, że  komisja miała posiedzenia 
11.04.2012r. oraz 17.05.2012r. 
Wnioski radni otrzymali. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. M. Tracz poinformował, że komisja miała posiedzenie 
16.05.2012r. tematem był analiza wykonania budżetu za 2011r. 
 
Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego p.  M. Kowalski stwierdził, że komisja obradowała 
16.04.2012r. oraz 21.05.2012r. 
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Przewodniczący Komisji  Budżetu p. E. Bojko przypomniał, że komisja miała dwa posiedzenia. 
Pierwsze posiedzenie poświęcone było  budżetowi na 2012r, na drugim  zajęto się materiałami 
sesyjnymi. 
 
5. Informacja o stanie opieki zdrowotnej w gminie Brody. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na sesję nie mogła przybyć pani stomatolog, jest 
natomiast pani Krystyna Ichnowska. 
 
J. Falkiewicz rozmawiała rano z lekarzem z Biecza, który zgłosił zepsuty podgrzewacz do wody oraz 
uszkodzony podjazd. 
 
Kierownik ZGKiM zaproponował, by pan Kołodziejczyk przekazał  pieniądze, ZGKiM kupi nowy 
podgrzewacz i zamontuje go.  
Pan Kołodziejczyk sam zakupił podgrzewacz ale na prąd trójfazowy, więc nie można go było 
zamontować. Później zakupił podgrzewacz z  demontażu bezciśnieniowy, który nie można było 
zainstalować na  sieć wodociągową. Do tej pory pan doktor nie skontaktował się z zakładem i nie 
powiedział co dalej mają robić. Kierownik spróbuje z nim porozmawiać i załatwić sprawę. 
 
Przewodnicząca Rady spytała czy radni mają pytania do pani K. Ichnowskiej. 
 
M. Kowalski  spytał czy pani doktor przyjrzała się lekarza z Zasiek, który przyjmuje pacjentów bez 
fartucha, „cuchnie” papierosami. 
 
Pani K. Ichnowska odpowiedziała, że lekarz od 2 lat podobno nie pali papierosów, noszenie 
fartucha nie jest obowiązkowe, zgadza się z tym, ze lekarz powinien być schludny. 
Odnośnie windy to proponuje zobaczyć co będzie tańsze- remont windy czy budowa podjazdu. 
Podziękowała ZGKiM za pomalowanie ośrodka zdrowia. 
 
T. Kowalczuk – na komisji oświaty pani Ichnowska mówiła, że może być problem z utrzymaniem 
ośrodka, ponieważ brakuje lekarzy. 
 
K. Ichnowska stwierdziła, że może mieć taki dylemat lecz brak lekarzy to już jest problem 
ogólnokrajowy. 
 
6. Aktualna sytuacja w lesie komunalnym oraz parku. 
 
M. Kowalski – sytuacja jest katastrofalna. Do lasu wywożone są śmieci,  do tego doszły pożary. 
Wnioskuje o rozważenie możliwości  zatrudnienia fachowca, który by opanował sytuację w lesie i 
parku. 
 
Z. Rękas poinformował, ze operat leśny był wyłożony w Urzędzie Gminy  do wglądu. Później przez 
30 dni był u  Starosty Dopiero w kwietniu  mogli wystąpić z wnioskiem  na wydanie decyzji na 
wykonywanie prac w lesie. 
 
T. Kowalczuk – ktoś podpala ten las, w bunkrach są śmieci, niektóre drogi są nieprzejezdne, nawet 
straż pożarna nie ma jak tam wjechać. 
 
B. Bawtro uważa, że las należy wykorzystywać komercyjnie, musi on dostarczać dochody. 
 
E. Bojko – można na bunkrze zainstalować kamerę, wówczas zobaczy się  kto wyrzuca tam śmieci. 
Zatrudnienie osoby związane będzie z  kosztami. W las należy również inwestować. 
Jeżeli kierownik ma problemy z lasem to niech  przedzwoni, on pomoże na darmo. 
 
M. Kowalski uważa, że zatrudnienie  leśnika na ½ etatu nie będzie związane z kosztami. Ta osoba 
powinna na siebie zarobić i jeszcze zaoszczędzi. 
 
Z. Bednarski przypomniał, że kiedyś był zatrudniony  leśnik, lecz go zwolniono. 
 
Z. Rękas stwierdził, że był zatrudniony leśnik, Będąc na  miejscu pilnował i nadzorował prace w 
lesie. Po wypadku na tym terenie wstrzymano wszelkie prace i  leśnik został zwolniony. 
Obecnie lasem zajmuje się pracownik, który prowadzi kasę oraz wiele innych prac. 
W operacie leśnym jest sugestia zatrudnienia osoby. 
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7.  Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Przewodnicząca Rady spytała czy są pytania do powyższej  informacji. 
Radni nie zgłaszali pytań. 

8. Informacja  dot. oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Brody. 
Do informacji nie zgłaszano pytań.  

9. Możliwości aktywizacji bezrobotnych oraz pomocy ubogim i bezrobotnym. 
Temat był przepracowany przez Komisję Oświaty. 

 10. Promocja gminy oraz pozyskiwanie środków unijnych. 

J. Falkiewicz  - radni nie otrzymali programu biesiady . 

Pani Sekretarz oznajmia, że dokładny plan będzie w czerwcu. 

M. Tracz – czy będzie zrobiony projekt na oczyszczalnie przydomowe? 

Pani Sekretarz proponuje sprawę przedyskutować na komisjach. 

Z-ca Wójta  stwierdził, że wymaga to zmiany strategii. W planach  miała być jedna o9czyszczlnia z 
podłączeniem do niej przyległych wsi. 
Należy wypracować program oczyszczalni przydomowych, lub osiedlowych wraz ze sposobem 
finansowania z uwzględnieniem dotacji. 
 
B. Bawtro – mieszkańcy powinni zgłaszać, że chcą to sami robić. 
 
Z-ca Wójta  proponuje określić jakie miejscowości będą tym objęte i jakie oczyszczalnie, 
przydomowe czy osiedlowe. 
 
11. Pozimowa analiza stanu dróg oraz ocena zimowego utrzymania dróg w gminie Brody. 
J. Ostapiej spytał kiedy będą robione remonty dróg  J.Dolne, Jałowice, Laski. 
 
Z-ca Wójta stwierdził, że zwiększy się koszt remontu drogi w Jałowicach, ponieważ w 2012 r. 
wzrosły ceny materiałów Wójt wystąpił do Nadleśnictwa Gubin o dofinansowanie tego zadania. W 
tym samym czasie będą także łatane ubytki w nawierzchni asfaltowej pozostałych dróg gminnych 
 

12. Planowanie przestrzenne w gminie – informacja. 
Do powyższej informacji nie zgłaszano pytań. 
 
13. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a/  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania   przestrzennego dla 
     terenów w środkowej części miejscowości Zasieki oraz terenów na   granicy miejscowości 
     Zasieki i miejscowości Brożek,  
 
O godz. 11

05
 salę obrad opuścił radny p. B. Bawtro.  

 
Z. Bednarski spytał czy nie było więcej chętnych? 
Z-ca Wójta odpowiedział, że nie było wniosków. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 14 osób). 
 
b/  uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierun- 
     ków  zagospodarowania przestrzennego gminy Brody w obrębie Jeziory Wysokie,  
      
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 14 osób). 
 
c/  uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
     przestrzennego w obrębie Jeziory Wysokie, gmina Brody. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 14 osób). 
 
 d/ uchylenia uchwały w spr. przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem 
     i Rodziną.  
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O godz. 11
15

  na salę wszedł radny B. Bawtro 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie ( 15 osób). 

e/ zmiany uchwały w spr. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

    Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie ( 15 osób). 

f/ zmiany uchwały nr XV/108/12 w spr. przyjęcia :Programu opieki nad zwierzętami bezdomny- 

   mi, oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Brody w 2012r.”   

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie ( 15 osób). 

g/ zasad odpłatności za użytkowanie sali gimnastycznej pracowni komputerowej i sal 

    lekcyjnych w Zespole Szkół w Brodach. 

Pani Sekretarz przypomniała, że Dyrektor wyliczył stawkę 45 zł/godz, natomiast komisje budżetu i 
Mienia Komunalnego zaproponowali 30 zł/godz. 
Dyrektor stwierdził, że stawka za salę  wyliczona została na podstawie kosztów eksploatacji sali. Są 
to koszty energii, środków czystości, zużycia wody, sprzątania. Nie widzi powodu, by szkoła musiała 
dopłacać do użytkowania sali przez osoby dorosłe. 
 
Przewodnicząca Rady – sala była budowana również przez mieszkańców, ponieważ obiecano im, 
że będą mogli z niej korzystać. 
 
Dyrektor uważa, że można obniżyć do 30 zł,  ale ktoś będzie musiał dopłacić różnicę do wysokości 
rzeczywistych kosztów. 
 
Pani Sekretarz – z budżetu gminy na salę my nie dajemy pieniędzy, Dyrektor robi to z subwencji. 
Gdy obniżymy stawkę to musimy dołożyć różnicę z budżetu gminy. 
 
Z. Bednarski – może dla osób z poza gminy ustalić stawkę 45 zł. natomiast dla mieszkańców naszej 
gminy ustalić stawkę 35 zł. 
 
Dyrektor ponownie stwierdził, że obniżając stawkę ktoś będzie musiał do niej dopłacić, przypomniał, 
że mieszkańcy mogą korzystać z różnych projektów. 
 
B. Bawtro popiera wniosek  Dyrektora, jeżeli są to  wyliczone faktyczne koszty to powinno się je 
zatwierdzić. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 2 osoby były przeciwne, 10 radnych wstrzymało się od 
głosu. 
 
h/ udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubsko 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

i/ udzielenia pomocy  finansowej Powiatowi Żarskiemu 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

j/  zmian w uchwale nr XL/300/10 w spr. utworzenia wydzielonego rachunku dochodów  
    własnych 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

k/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brody na lata 2013-2020 

Pani Skarbnik poinformowała, że ta uchwała ma związek ze zmianą w budżecie, dlatego proponuje 
najpierw zająć się uchwałą dot zmian w budżecie a później powyższą uchwałą. 
Przychylono się do propozycji pani Skarbnik.  
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l/  zmian w uchwale  budżetowej Gminy Brody  na 2012r. 

Pani Skarbnik spytała czy są pytania odnośnie dochodów – pytań nie zgłaszano. 

W wydatkach w zał. nr 3  zamiast zdania „System uzdatniania wody …” wpisać „ Sieć wodociągowa 

wraz z przyłączami oraz stacja uzdatniania wody….” 

W zał. 6 dopisać: dotację celową – ogółem 10.520 zł. 

Po stronie wydatków będzie zadanie inwestycyjne Zasieki oraz ścieżka  rowerowa, która będzie 

wykonana w tym roku. 

Inwestycja wodociągowa miała przebiegać w trzech etapach. I etap to stacja uzdatniania wody, II 

etap to przyłącza w Janiszowicach, III etap  to Nabłoto. 

W budżecie nie planowaliśmy przyłączy do Zasiek. 

Koszt tej  inwestycji planuje się  na  6 mln. Gmina nie jest w stanie tego zrealizować i to nie będzie 

ujęte w budżecie.  

 
Z. Bejnarowicz – w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym zakończenie budowy ścieżki było planowane 
na 2013r. 
 
E. Bojko – nie może być tak, że rada w styczniu pracuje nad budżetem na 2012r. i nie wie, że w 
listopadzie 2011r. podpisano umowę, wg której ścieżka będzie zakończona w 2012r. 
Należało zwołać sesję  i rada powinna podjąć  decyzję w tej sprawie. 

H. Miklaszewska – rada podjęła uchwałę o budowie  ścieżki, czy teraz ta uchwała jest nieważna? 
Czy do każdej umowy potrzebna jest decyzja Rady? 

E. Bojko – w styczniu 2011r. w WPF ścieżka była planowana do realizacji na 2 lata. W listopadzie 
podpisano umowę, że ścieżka będzie  w 2012r. skończona. W takim razie po co w styczniu komisja 
budżetu siedziała nad budżetem. 
 
Pani Skarbnik stwierdziła, że deficyt gminy pozostaje taki jaki jest. To zadanie zamyka się w tym 
samym deficycie, jak również inwestycja w Zasiekach. 
 

H. Miklaszewska wyjaśniła, że by dostać dofinansowanie z PROW należy uzyskać odpowiednią 

ilość punktów. Oni sami zaplanowali połączenie z Nabłotem, Według ich punktacji, kto uzyska  

najwięcej punktów ten dostanie dofinansowanie. 

 
B. Bawtro – na Zasieki była kwota 1.900 tys. zł.  nikt nie mówił, że budowa sieci w Zasiekach będzie 

opiewać na  kwotę 5 mln. zł. Nie wiedzieli, że to takie drogie. 

Priorytetem  gminy jest zaopatrzenie mieszkańców w wodę a nie budowa ścieżki. 

 
Z-ca Wójta wyjaśnił, że budowa sieci wodociągowej dla  Zasiek, Brożka i Janiszowic oraz stacji 

uzdatniania wody w Zasiekach jest inwestycją wieloletnią. W I etapie zaplanowano wybudowanie 

SUW, podłączenie do niej PGR Zasieki oraz Janiszowic Zostało to praktycznie wykonane. Do 

30.09.2012r podłączone zostaną Janiszowice. Nikt nie obiecał, że Zasieki będą w tym roku. PROW 

daje środki nie tylko na wodę ale również na ścieki. By z tego skorzystać musieliśmy ująć we 

wniosku także budowę sieci kanalizacyjnej dla Nabłota. 

Jeśli środki z PROW zostaną przyznane, to w 2013r. wykonamy Nabłoto , jeśli znajdziemy środki to 

także drogę do szkoły. 

Całe zadanie inwestycyjne Zasieki - Brożek- Janiszowice  planowane jest na kwotę 6,5 mln zł. Po 
przeprowadzeniu przetargów w poszczególnych etapach może być mniejsza kwota. Zadanie 
będziemy realizować etapami w zależności od posiadanych środków. Nikt nie mówił, że inwestycja w 
Zasiekach jest zamknięta. 
 
Pani Skarbnik przypomniała, że w tym roku prowadzimy 3 duże inwestycje: ścieżka rowerowa, 
inwestycja w Zasiekach oraz Marianka. 
 

Pani Sekretarz  stwierdziła, że  umowa na budowę ścieżki rowerowej na naszym terenie nie jest 
podpisana. 
 
Przewodnicząca Rady spytała, czy radni będą głosować nad poszczególnymi punktami czy też nad 
całością ? 
Radni chcą głosować nad całą uchwałą. 
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Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 osoba była przeciwna, 3 wstrzymały się od głosu. 
 

Powrócono do projektu uchwały w spr. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brody 

na lata 2013-2020. 

Do powyższej uchwały nie zgłaszano uwag. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

 
m/ zaciągnięcie pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy Brody z  
     przeznaczeniem na zadanie „Sieć wodociągowa wraz z przyłączami oraz stacja uzdatniania 
     wody wraz z infrastrukturą dla m. Marianka” 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały  
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
n/ powołanie komisji doraźnej ds. współpracy z PGE Gubin Sp. z o.o. w zakresie budowy  
    kompleksu energetycznego na terenie Gminy Brody. 
 
B. Bawtro spytał czym ta komisja będzie się zajmować, kogo ma reprezentować, czy jest to komisja 
gminna? 
 
M. Tracz zawiązali komisję na podstawie Statutu gminy  i tam wszystkiego można się dowiedzieć . 

Dodatkowe elementy dojdą w trakcie rozmów. 

 
Z-ca Wójta zwrócił uwagę na niekonsekwencje w   zapisie, ponieważ przy nazwisku wpisany jest 

przewodniczący i zastępca  natomiast w § 3  jest napisane, że komisja dokona ze swego składu 

wyboru przewodniczącego i zastępcy 

 
M. Tracz proponuje wykreślić w § 1  słowa przewodniczący i zastępca i wpisać członek . 

 
Radca prawny stwierdził, że w skład tej komisji nie wchodzą wszyscy radni w związku z tym 

powinien być zapis, że komisja będzie przedstawiać radzie comiesięczne informacje . 

Po przerwie M. Tracz przedstawił poprawiony projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 4 było przeciwnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść otrzymanego Regulaminu Klubu Radnych „Klub Aktywnych 
Radnych”  
 
14. Wnioski i interpelacje  radnych 

B. Bawtro – zgłasza wniosek oraz zapytania. 

- wnioskuje o szybkie opracowanie gminnego programu budowy i dofinansowanie przydomowych  

   ( osiedlowych) oczyszczalni ścieków, na terenie gminy Brody ( nie objętym projektem oczyszczalni  

   ścieków J. Dolne). 

- ma dwa pytania dot. przetartego drewna. 

  Orientował się w  internecie, chcąc zrobić ławki do parku własnym sumptem znalazł najtańszą 

  ofertę. Komplet oparć stalowych kosztuje 90 zł. plus wysyłka. 

- na komisji budżetu była taka sugestia, by ten przetarty materiał przekazać ( na wniosek 

  zainteresowanych wsi)  na sołectwa, które  zrobią pługi do odśnieżania swojej miejscowości. 

  Zanim dotrze do nich pług z firmy odśnieżającej będą mogli we własnym zakresie odśnieżyć  

  wewnętrzne uliczki. 

E. Bojko  

–  droga Suchodól – J. Dolne – jest wykoszone pobocze lecz nie usunięto z niego nawarstwiającego  

    się piachu,  w związku z tym droga zrobiła się wąska . 

 
Z. Bednarski spytał, czy prawdą jest, że na naszym terenie ma powstać rezerwat wilka.  
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Podobno wilki  są  przywożone z Niemiec i zostawiane w okolicach spaleniska przed Marianką. 
Zgadza się z sugestią radnego p. Bojko, że nieusunięty piach z pobocza niszczy drogi. Widzi to na 
przykładzie drogi w Kole, Wcześniej gdy zalegał piach – droga pękała, ponieważ nie było odpływu 
wody. Teraz jest piach usunięty i tego problemu nie ma.  
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że na temat rezerwatu wilka nic nie wiemy. 
 
M. Kowalski poinformował radnych, że wg informacji radcy prawnego sprawa  pani Szostak z 

Jałowic jest w sądzie. 

 
Z. Bejnarowicz  

- prosi o  naprawienie rur od wody,  w piwnicy dawnej szkoły w Zasiekach. 

  Przewodnicząca Rady uważa, że należy wyjaśnić z jakiej przyczyny rury popękały. 

  Ten obiekt nie ma statutu świetlicy i jako budynek  jest gminny. 

Kiedy prosił o środki na wykoszenie trawy to dostał odpowiedź , że nie,  ponieważ powinni w 

funduszu sołeckim na to zabezpieczyć sobie środki.  

Prosi o odpowiedź, kto to robi i z czego w innych sołectwach. On to zrobił sam. 

 
M. Kowalski uważa, że inni robią to w ramach funduszu sołeckiego. 

 
Z-ca Wójta poinformował, że zakończyła się kontrola wykorzystania  funduszy sołeckich na wsiach.  

Komisja zrobi raport i przedstawi go na spotkaniu z sołtysami. 

Część sołectw kupiła sobie sprzęt do koszenia i sami to robią.  

Na spotkaniu z sołtysami ta sprawa zostanie dokładnie omówiona. 

 
J. Ostapiej wcześniej zgłaszał potrzebę wykaszania poboczy drogi gminnej w Jałowicah i do tej pory 
nic nie zrobiono. 
 
T. Kowalczuk 

 – wnioskuje o ustawienie barier lub ograniczeń przy wjeździe do parku, by nie było możliwości  
    wjazdu samochodami. 
-   do tej pory nie zostało zlikwidowane śmietnisko przy APEXIM  w Zasiekach 

 

B. Bawtro poruszył sprawę zaśmiecania obiektów na Brożku. 

Może poprzez media pokazać społeczeństwu jak są zaśmiecane te obiekty. 

 
Przewodnicząca Rady poparła ten pomysł, zauważyła, że pani z gazety to notuje i wykorzysta to w 

gazecie. 

 
M. Tracz – zgłosił zły stan zaplecza obiektu Orlik, ( popękana podłoga). 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że wiedzą o tym, usterki naprawione będą w okresie wakacji. 

 
M. Tracz proponuje wysłać pismo do Zarządu Powiatu ponaglające ich do  wykaszania poboczy 

dróg. 

 
Z-ca Wójta poinformował, że kierownik referatu dróg powiatowych wydał polecenie  oszczędności, w 

związku z tym pobocza będą koszone tylko jeden raz. Na przyszłość starosta chce zatrudnić 

dróżników, by opiekowali się drogami. 

 

M. Tracz – windę w ośrodku zdrowia należy naprawić lub wybudować nową. 

 
Z. Bejnarowicz –prosi o ustawienie pojemnika na opakowania plastikowe w Zasiekach koło p. Binek. 

 
Z-ca Wójta  prosi, by radni nie czekali na sesję w sprawach, które można od zaraz załatwić. 

Prosi o  zgłaszanie takich problemów, bezpośrednio u pracowników w  Urzędzie 

 

 

13.   Wolne wnioski.    
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Pani Roksana Grońska, Sowa spytała czy za wodę można płacić miesięcznie. 
M. Kowalski odpowiedział, że można zgłaszać stan licznika telefonicznie do ZGKiM i płacić 

miesięcznie. 

 
Pan Tadeusz Kuczkowski spytał czy będą ludzie do rozplantowania kruszywa na drogi na wsiach? 
Z-ca Wójta  stwierdził, że  my mieliśmy kruszywo dostarczyć natomiast mieszkańcy wsi mieli we 

własnym zakresie go rozrzucić na drogi. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, ze na komisji kwestią sporną była OSP w Kole. 

Prosiła o wspólne spotkanie i wyjaśnienie problemu. 

 
T. Kowalczuk uważa, że takimi sprawami powinien zająć się prezes OSP oraz Wójt. 

 
M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego wyznaczyła go do negocjacji. 

Będzie dążył do spotkania w Kole i wyjaśnienia sprawy. 

 

14.   Zamknięcie obrad Sesji. 

 

O godz. 13
20 

 Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XVI Sesji Rady Gminy 

Brody. 

 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


